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Številka: 603-01/16-1/     EPA 1380-VII  
Ljubljana, 23. 9. 2016                    
   
Komisija za socialno varstvo, delo, zdravstvo in invalide je, na podlagi 20. člena 
Poslovnika Drţavnega sveta (Uradni list RS, št. 70/08, 73/09, 101/10, 6/14 in 26/15) 
in drugega  odstavka 56. člena Zakona o Drţavnem svetu (Uradni list RS, št. 100/05 
- uradno prečiščeno besedilo, 95/09 – odl. US, 21/13 - ZFDO-F), oblikovala 
naslednje  
 

Mnenje  
 

k Letnemu poročilu Javnega sklada Republike Slovenije za razvoj kadrov in 
štipendije za leto 2015 

 
Komisija za socialno varstvo, delo, zdravstvo in invalide je na 59. seji 21. 9. 2016 
obravnavala Letno poročilo Javnega sklada Republike Slovenije za razvoj kadrov in 
štipendije za leto 2015, ki ga je v obravnavo Drţavnemu zboru predloţila Vlada 
Republike Slovenije. 
 
Komisija se je seznanila s poročilom.  
 
Komisija na podlagi predstavitve vsebine poročila Javnega sklada Republike 
Slovenije za razvoj kadrov in štipendije (v nadaljevanju: sklad) ugotavlja, da je sklad 
2015 podelil okrog 15 milijonov sredstev za štipendije in sofinanciranje 
izobraţevanja. Pri tem je poslovno leto zaključil s preseţkom odhodkov nad prihodki 
v višini 701.274 evrov, pri čemer je razliko pokril iz preseţkov iz preteklih let 
(prejemki iz naslova koncesijskih sredstev od občasnih in začasnih del dijakov in 
študentov). Kar se tiče prihodkov in odhodkov iz naslova delovanja sklada, pa je bil 
realiziran preseţek prihodkov nad odhodki v višini 337.730 evrov, kar je posledica 
ustreznejšega plasmaja prostih likvidnostnih sredstev kot pretekla leta, in priliva 
sredstev iz evropskih strukturnih skladov za različne projekte, ki jih je sklad lani 
uspešno zaključil. 
 
Ţe osmo leto zapovrstjo je sklad odločal o podelitvi Zoisovih štipendij, katerih število 
se po zaostritvi kriterijev (ključni kriterij ni več splošen učni uspeh, ampak posebni 
doseţki) zniţuje (v preteklih letih oddanih 15.000 do 16.000 vlog, po novem okrog 
9.000 do 10.000 vlog). Sklad spremembo kriterijev ocenjuje kot dobro, saj se je v 
preteklosti izkazalo, da je zlasti pri osnovnošolcih zgolj splošni učni uspeh 
neprimerno merilo za izločanje kandidatov za prejem omenjene štipendije.  
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Sklad se na področju Zoisovih štipendij trudi spodbujati delo posebne komisije, ki naj 
bi oblikovala nov sistem podeljevanja štipendij na tem področju, a trenutno večjega 
napredka še ni.  
 
Sklad prav tako poroča o podelitvi več kot 500 novih kadrovskih štipendij 2015 ter 
objavljenih 11 razpisih za podelitev štipendij Ad futura, ki jih je sklad uspešno 
zaključil.  
 
Komisija je bila seznanjena, da po novem sklad zbira podatke o vseh štipendijah v 
drţavi na enem mestu, vključno s podatki o štipendijah, ki jih podeljujejo posamezne 
občine oziroma fundacije. Gre za velik napredek, saj do zdaj ni bilo moč dobiti 
informacij o vseh štipendijah v drţavi na enem samem mestu, ampak zgolj delne 
podatke iz dveh ločenih baz (skladove in AJPES-ove).    
 
Komisija z zadovoljstvom ugotavlja, da se letos niso ponovile lanskoletne teţave z 
javnim razpisom za podelitev deficitarnih štipendij. Pri tem sklad pojasnjuje, da so na 
podlagi ponovitve razpisa in na podlagi 8.000 prejetih vlog lani podelili 1.002 
štipendiji za deficitarne poklice. Letošnji razpis poteka tekoče in je v zaključni fazi.   
 
Komisija je v razpravi posebej poudarila velik pomen ustrezne štipendijske politike v 
povezavi s kadrovsko in izobraţevalno politiko na nivoju drţave. Izpostavila je tudi 
vprašanje financiranja štipendij po letu 2018, ko bodo predvidoma porabljena vsa 
preostala sredstva sklada iz naslova koncesijskih sredstev od občasnih in začasnih 
del dijakov in študentov. Po pojasnilu Ministrstva za delo, druţino, socialne zadeve in 
enake moţnosti se bo potem začelo štipendije financirati iz proračunskega sklada 
Ministrstva za delo, druţino, socialne zadeve in enake moţnosti oziroma integralnih 
sredstev, namenjenih štipendijam. Od leta 2012 se namreč na podlagi Zakona za 
uravnoteţenje javnih financ koncesijska sredstva od občasnih in začasnih del dijakov 
in študentov v deleţu, ki je namenjen štipendiranju, stekajo v proračunski sklad 
pristojnega ministrstva, medtem ko jih je prej sklad prejemal neposredno in upravljal 
kot lastna sredstva. 
 
Komisija k poročilu nima pripomb. 
 

* * * 
 
Za poročevalko je bila določena članica komisije mag. Darija Kuzmanič Korva.  
 
 
 
Mag. Nuša Zupanec, l.r.                                                  Mag. Peter Poţun, l.r. 
sekretarka komisije                                                         predsednik komisije  
 
 


